

## **FIA KARTING ACADEMY TROPHY : ON A MISSION TO DISCOVER YOUNG TALENT**

14 Mar 2023



For its 14th season, the 2023 FIA Karting Academy Trophy is set to bring together 47 drivers and 46 nations in search of international recognition. Two new countries joins the FIA Karting one-design formula, Angola and Georgia. There is a marked increase in female participation, with five young girls registered for this mixed competition.

The FIA Karting Academy Trophy is a formula unique in the world, oriented towards the training and detection of young talents competing on equal terms. Drivers aged 12 to 14 represent their country at the wheel of one-design karts drawn at random, OTK chassis with Vortex engines from the OK-Junior category, equipped with Vega tyres. OMP (Racing Force) is the sole supplier of the race suits for the drivers participating in the FIA Karting Academy Trophy, as well as the clothing for their mechanics.

The FIA Karting Academy Trophy will visit three European countries this season: the Czech Republic, Denmark and Italy, in conjunction with the FIA Karting European Championships - OK and OK-Junior.

Round 1: 18-21 May 2023, Třinec, Czech Republic

Event 2: 15-18 June 2023, Rødby, Denmark

Event 3: 27-30 July 2023, Cremona, Italy

Over the years, the Academy Trophy has proved its relevance by revealing drivers such as Charles Leclerc, Esteban Ocon and George Russell who are now shining in Formula 1.

The Lithuanian Markas Silkunas and the Bulgarian Aleksandar Deshkov are the only ones to participate for the second time in this competition, all the others are rookies.

#### **FIVE WOMEN ARE ENTERED IN THE 2023 EDITION**

Gracie Grantham (BHR)

Lisa Billard (FRA)

Yeva Ivanou (ISR)

Laura Bubenova (SVK)

Klara Kowalczyk (POL), under the colours of the FIA Women in Motorsport Commission.

Find the complete list of the 2023 FIA Karting Academy Trophy participants at [this link](#).

---

## **TROPHÉE ACADÉMIE FIA KARTING : À LA DÉCOUVERTE DES JEUNES TALENTS**

Pour sa 14<sup>e</sup> saison, le Trophée Académie FIA Karting 2023 s'apprête à rassembler 47 pilotes et 46 nations en quête de reconnaissance internationale. Deux nouveaux pays ont rejoint la formule monotype de la FIA Karting, l'Angola et la Géorgie. La participation féminine enregistre une nette augmentation avec cinq jeunes filles inscrites à cette compétition mixte.

Le Trophée Académie FIA Karting est une formule unique au monde orientée vers la formation et de détection des jeunes talents se mesurant à armes égales. Les pilotes de 12 à 14 ans représentent leur pays au volant de karts monotypes tirés au sort, des châssis OTK à motorisation Vortex issue de la catégorie OK-Junior, équipés de pneus Vega. OMP (Racing Force) est le fournisseur unique des combinaisons des pilotes participant au Trophée Académie FIA Karting, ainsi que des vêtements de leurs mécaniciens.

Le Trophée Académie FIA Karting se rendra cette saison dans trois pays d'Europe : la République tchèque, le Danemark et l'Italie, en même temps que les épreuves des Championnats d'Europe FIA Karting – OK et OK-Junior.

1<sup>re</sup> épreuve : 18 au 21 mai 2023, Třinec, République tchèque

2<sup>e</sup> épreuve : 15 au 18 juin 2023, Rødby, Danemark

3<sup>e</sup> épreuve : 27 au 30 juillet 2023, Cremona, Italie

Au fil du temps, le Trophée Académie a prouvé sa pertinence en révélant des pilotes comme Charles Leclerc, Esteban Ocon ou George Russell qui brillent aujourd'hui en Formule 1.

Le Lituanien Markas Silkunas et le Bulgare Aleksandar Deshkov sont les seuls à participer pour la deuxième fois à cette compétition, tous les autres sont des rookies.

#### **CINQ FÉMININES SONT ENGAGÉES DANS L'ÉDITION 2023**

Gracie Grantham (BHR)

Lisa Billard (FRA)

Yeva Ivanou (ISR)

Laura Bubenova (SVK)

Klara Kowalczyk (POL), sous les couleurs de la Commission FIA "Femmes dans le Sport Automobile".

Retrouvez à ce lien la liste complète des engagés du Trophée Académie FIA Karting 2023.

© Photo FIA Karting / KSP

## PARTNERS





### STAY CONNECTED

  
44.7k

  
34.4k

  
0

  
4.5k

FIA Karting expands its audience with a mobile app



Discover

Manufacturer

National Sporting Authorities

Team / Driver

Circuits

Media



© 2023 FIA

Credits

Terms and Conditions

Data privacy notice

Contact us

Careers

 Private area